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Jeśli zostałabym wybrana do Senatu Uniwersytetu Warszawskiego chciałabym działać na rzecz 

 Uniwersytetu otwartego, poważnie traktującego kwestie równouprawnienia oraz praw i 

bezpieczeństwa kobiet, biorącego pod uwagę interesy zarówno największych wydziałów, jak i 

tych niewielkich, dbającego o pracowników i oferującego wsparcie studentom i doktorantom 

w trudnej sytuacji materialnej oraz działającego na rzecz umiędzynarodowienia polskiej nauki 

i zapewniania wysokiej jakości kształcenia.   

 

Swoją szczególną uwagę poświęciłabym następującym kwestiom: 

1. Wsparcie pracowników i doktorantów w publikowaniu w czasopismach 

zagranicznych i prezentowaniu referatów na zagranicznych konferencjach 

o Uniwersytet powinien wspierać pracowników i doktorantów w publikowaniu w 

czasopismach zagranicznych i prezentowaniu referatów na zagranicznych 

konferencjach nie tylko poprzez oferowanie środków na proofreading 

o Komplementarnym rozwiązaniem jest zapewnienie ogólnouczelnianego 

dostępu do programów wykorzystujących sztuczną inteligencję do korekty 

językowej (np. DeepL) 

o W wielu przypadkach proofreading wciąż będzie niezbędny, ale dla istotnej 

części zastosowań korekta za pomocą SI może być wystarczająca 

o Dodatkowa korzyść: Programy SI mogą być również stosowane do korekty 

tłumaczeń ogłoszeń i tekstów, dedykowanych studentom i doktorantom z 

Zagranicy 

 

2. Podjęcie kwestii wykrywania tekstów stworzonych przez programy 

wykorzystujące sztuczną inteligencję, takie jak ChatGPT 

o Uniwersytecka Rada ds. Kształcenia podjęła 8 grudnia 2023 uchwałę dot. 

wykorzystania narzędzi SI w przygotowaniu prac dyplomowych oraz prac 

zaliczeniowych 

o Uchwała ta słusznie pozostawia prowadzącym dużą swobodę w decydowaniu o 

zakresie stosowania programów SI na ich zajęciach, natomiast w chwili obecnej 

Uniwersytet nie oferuje żadnych narzędzi, które pozwalałyby na wykrycie 

wykorzystania programów SI, które wykraczałoby poza przyjęte na danych 

zajęciach ramy (zalążki takiej opcji pojawiają się dopiero w JSA) 

o W szczególności jako prowadzący zajęcia nie dysponujemy narzędziami, 

które pozwalałyby na przykład określić czy dana praca zaliczeniowa lub jej 

fragmenty nie zostały wygenerowane w programach takich jak ChatGPT 
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wbrew naszym zaleceniom. W konsekwencji pojawiły się już przypadki 

prowadzących, którzy zrezygnowali z praktyki zadawania prac zaliczeniowych, 

bo nie są w stanie zweryfikować ewentualnych nadużyć 

o W tej sytuacji w nadchodzącej kadencji niezbędna jest w moim przekonaniu 

wspólna praca Senatu, a zwłaszcza Komisji ds. Studentów, Doktorantów i 

Jakości Kształcenia, oraz URK nad oceną dostępnych narzędzi, które taką 

weryfikację są w stanie przeprowadzić (np. Turnitin) oraz ewentualne ich 

pozyskanie i przeszkolenie prowadzących w ich wykorzystaniu 

 

3. Poprawa jakości działania administracji uniwersyteckiej 

o W chwili obecnej działanie administracji Uniwersytetu pozostawia wiele do 

życzenia, co wyraża się przede wszystkim w długim czasie oczekiwania 

choćby na zakończenie procesów przetargowych czy szereg różnych innych 

procedur. Jest to problem, który realnie wpływa na naszą pracę 

o Senat powinien w związku z tym przyjąć aktywną rolę w identyfikacji 

źródeł tych problemów oraz w opracowaniu rozwiązań, które zapewniłyby 

płynną i szybką pracę administracji uniwersyteckiej, zarówno poprzez 

ewentualne zmiany funkcjonowania samej administracji, jak i poprzez 

kontynuowanie procesu cyfryzacji usług administracji Uniwersytetu 

 

4. Wsparcie w rozwijaniu przez Uniwersytet oferty stołówek dla studentów, 

doktorantów i pracowników 

o Obecna oferta niedrogich posiłków na Uniwersytecie jest daleko 

niewystarczająca, na co zwrócili uwagę protestujący w październiku 2023 roku 

studenci 

o Senat, w ramach swoich uprawnień, powinien współuczestniczyć w 

rozwiązaniu tego palącego problemu i działać na rzecz szerokiego dostępu 

do niedrogich posiłków dla studentów, doktorantów i pracowników oraz 

przeciwdziałać praktyce przekazywania lokali na użytek ajentów, którzy takich 

niedrogich posiłków nie oferują 

o Aby studenci, doktoranci i pracownicy Uniwersytetu mieli czas na skorzystanie 

z uniwersyteckiej stołówki, czy szerzej, na spokojny posiłek, warto byłoby także 

rozważyć zmianę na poziomie ogólnouczelnianym siatki godzinowej zajęć, tak, 

aby przewidywała ona w porze lunchowej dłuższą przerwę na obiad 

 

 

 

 

 

 

 

 


